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Tisztelt Elnök Asszony!

Miként kívánja a kormány és a szaktárca megakadályozni a települések egészségügyi
alapellátásának összeomlását? címmel a Házszabály 91 . §-a alapján írásbeli kérdést kívánok
benyújtani

dr. Molnár Lajos
egészségügyi miniszterhez .

Tisztelt Miniszter úr!

Nagykőrös Város egészségügyi alapellátási tevékenységét nyújtó háziorvosok, házi
gyermekorvosok és fogorvosok, területi ellátási kötelezettséggel működő szolgáltatók, az
alábbi levelükkel kerestek meg :

„Alulírottak, mint Nagykőrös városban egészségügyi alapellátási tevékenységet nyújtó
háziorvosok, házi gyerekorvosok és fogorvosok, területi ellátási kötelezettséggel működő
szolgáltatók, az Önkormányzattal kötött, érvényben lévő feladat-átvállalási szerződésünk
értelmében - élve kötelezettségünkkel - bejelentjük, hogy a kormány, illetve az egészségügyi
szaktárca döntései következtében létrejövő finanszírozási elvonásainak eredményeképpen
praxisaink, illetve egészségügyi szolgáltatásaink és ezen keresztül Nagykőrös város
egészségügyi alapellátása 2007 . januárjától veszélybe kerültek .

Az elmúlt héten, mindennemű előzetes értesítés nélkül, az Országos
Egészségbiztosítási Pénztár - működésünk alapjait jelentő - havi finanszírozásunkat jelentős
mértékben csökkentette. Megvonásra került a 3-4 éven keresztül biztosított eszköz és
ingatlanvásárlási hiteltámogatásunk (havi 25 .000-50.000 Ft), valamint a betegellátásunk
alapján folyósított „kártyapénz"-t is pontonként 10 Ft-tal lecsökkentették (további 25 .000-
100.000 Ft) .

Ennek eredményeképpen praxisonként váratlanul 50 .000-150.000 Ft-tal kevesebb a
működésre fordítható bevételünk jelenleg, mint egy hónappal ezelőtt . Az Egészségbiztosítótól
származó hiteles információink szerint, február elején további 6-8%-s finanszírozás
csökkentéssel kell számolnunk a „kártyapénz" 1 pontra adódó további 8-10 Ft-os díjának
csökkentésével. Ez azt jelenti, hogy praxisonként február elejére közel 10-25%-kal (1)
(70.000-220.000 Ft-tal) kevesebb lesz az az összeg, melyet a közvetlen betegellátásra tudunk
fordítani, mint 2006. decemberében . (Ezt a csökkenést -a kedvezményezettek tág köre miatt -
február 15-től megszavazott vizitdíj bevezetése sem tudja majd a későbbiekben kompenzálni .
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Különösen súlyos helyzetet idéz ez elő a gyermekkörzetekben, ahol a magasabb pontértékek
miatt nagyobb lesz az elvonás és a kedvezmények miatt egyáltalán nem lesz „vizitdíj") . A
degressziós elvonások mindezek mellett továbbra is sújtanak minket .

3-4 évvel ezelőtt, a városban működő szinte összes egészségügyi alapszolgáltató -
önkéntesen, megfelelő feltételek mellett - átvállalta, hogy tevékenységükhöz szükséges orvosi
műszereket, bútorokat, berendezéseket, illetve rendelőjüket is megvásárolva, az
önkormányzat orvosi alapellátás biztosításának törvényi kötelezettségét enyhítve, a
továbbiakban saját erőből tartja fent és fejleszti a háziorvosi-, gyermekorvosi- és fogorvosi
rendelők eszköz és gépparkját, ezzel is elősegítve, eredményesebbé téve az orvosi ellátást .
Ennek alapját az a hitelszerződés és annak központi (rész) támogatása biztosította, melyet
most megvontak tőlünk annak ellenére, hogy még közülünk mindenkinek le nem járt banki
tartozása, kötelezettsége van. Ez irányú szerződéseink az Egészségbiztosítóval sem
felmondásra, sem megszakításra nem kerültek . Hivatalos értesítést legalábbis eddig nem
kaptunk erről. Jogállamban ilyen egyoldalú szerződésszegés lehetséges?!

Tudatában vagyunk annak, hogy fent leírt kormányzati döntés nem az
Önkormányzatok döntése, sőt az önkormányzatokat is még nehezebb helyzetbe fogja sodorni .
Ennek ellenére - szerződésünk szerint - kötelesek vagyunk jelezni, hogy ekkora forráselvonás
mellett a továbbiakban nem leszünk képesek az egészségügyi alapellátás működésének
fenntartására - a megszokott jó színvonalon - városunkban . Számításaink szerint, mivel
mindenkínok -a fenti döntés ellenére is - banki fizetési kötelezettségei a továbbiakban is
fennállnak, bérjárulékok, adókötelezettségek - (iparűzési adó) és rendelői rezsidíjak
jelentősen emelkedtek, valamint a február 15-től érvénybe lépő adminisztratív
feladatnövekedést is figyelembe véve - sajnálatos módon, akaratunkkal és törekvésünkkel
ellentétben - a továbbiakban ellátási színvonaleséssel kell számolnunk!

Amennyiben kormányzati szinten változás nem születik a következő néhány hétben és
további megszorításokat alkalmaznak praxisaink irányában, a megkötött feladatvállalási
szerződéseket kénytelenek leszünk újra tárgyalni az önkormányzattal, felmondva az eszköz-,
berendezés- és épületfejlesztés korábban átvállalt feladatait ." (Kelt. Nagykőrös, 2007 .01 .16
kézjegyével, s pecsétjével ellátta 9 orvos)

Tisztelt Miniszter úr!

A fent leírtak tükrében kérem a témában szíves tájékoztatását, illetve a Szakminisztérium
állásfoglalását különös tekintettel arra nézve, hogy :

- Jogos-e az érintettek aggodalma, a februári újabb megszorításokat illetően?
- Elfogadhatónak tartja-e a minisztérium, hogy a „vizitdíj" megfizetésének

bevezetésével egy időben csökkenjen a szolgáltatás színvonala?
- Hogyan ítélik meg Önök az érintettek által sérelmezett" egyoldalú

szerződésszegés"-t?
- Mikor és milyen intézkedések várhatóak az egészségügyi alapellátást súlytó

nehézségek orvoslására?

Várom megtisztelő válaszát az ügyben érintettek mielőbbi teljekörű tájékoztatása érdekében .

Budapest, 2007 . február 27 .

Dr. Czira Szabolcs
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